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Gazdasági beszámoló 

a Mafitt 2012. évi gazdálkodásáról 

Bevezetés 

Felkészülésem során a jelenlegi alapszabályt alaposan áttanulmányozva csak egyetlen utalást 

találtam arra, hogy — a 2/4 e pont szerint — a közgyűlés hatáskörébe tartozik „ a naptári évre 

szóló gazdasági beszámoló elfogadása”, annak kötelező tartalmát azonban nem írja elő. Fülöp 

Sándor 2011. évi ellenőri jelentésében tett javaslatának eleget téve ezért e jelentést a tavalyi 

naptári évre vonatkozó gazdasági működésünkre és vagyoni helyzetünk minden értékesíthető és 

elfekvő készleteinkre is tekintettel készítettem el. Ilyen teljes körű vagyonértékelésre a Mafitt 

eddigi történetében még nem volt példa - és ezt jórészt Bölcskey Márti tagtársunk áldozatkész 

támogatásával tavaly újraindult készletértékesítési tevékenységünk tette lehetővé.  

A beszámolókat 1990 óta kezdetben „gazdasági jelentés” 1994-ben „pénztárosi jelentés” majd 

1997-től egészen 2008-ig „pénzügyi beszámoló” címmel került a közgyűlés elé, amit az ellenőri 

jelentés egészített ki. E beszámolókat — kivételes helyzetektől eltekintve — értelemszerűen 

mindig az elnökség gazdasági vezetője, azaz a pénztáros készítette (ld. alapszabály 3/1 d pont). 

Rendkívüli helyzet alakult ki tavaly is, amikor a pénztáros betegsége miatt beugróként tettem 

eleget e feladatunknak. Az elmúlt évben a pénztáros akadályoztatása azonban gyakorlatilag 

állandósult, így titkári feladataim mellet az elnökség egyetértésével nekem kellett e feladatkört is 

ellátnom. Hasonló kényszerhelyzet egyszer már előfordult, mert Bondor László halálát követően 

2008-2011 között a Mafitt-nak nem volt kinevezett vagy választott gazdasági vezetője, annak 

feladatait az elnök közvetlenül látta el. 

Mivel tavalyi gazdasági ügyeinkre a fentiek miatt nekem volt a legszélesebb áttekintésem, elnökség 

a pénztáros helyett értelemszerűen engem bízott meg e jelentés elkészítésével is. Megjegyzem, 

hogy személyes véleményem szerint a jövőben e kényszermegoldást megszüntetve e funkciókat 

már csak az alapszabály előírásának is eleget téve ismét szét kéne választanunk. 

Pénzeszközeink helyzete 

A beszámoló főkönyvi könyvelés és a banki- és a házipénztári forgalmat tartalmazó nyilvántartások 

összevetésével készült. E két könyvelés jelenleg még a teljes forgalom 2 ‰-nyi, az ezer forint a 

kerekített számokat tartalmazó gazdasági jelentés lényegét azonban nem érintő eltérést tartalmaz. 

a) Kiadások 

A Mafitt 960 eft induló pénzvagyona 2012-ben gyakorlatilag azonos szinten maradt, annak 

ellenére hogy sikeresen és magas színvonalon rendeztünk meg egy 790 eft összköltségű 

nemzetközi szimpóziumot és emellett további 400 eft költséget vállalva létrehoztuk a Philatelica 

régóta várt új sorozatának két számát is. Pénzvagyonunk eközben mindössze csak 16 ezer forinttal, 

944 eft-ra csökkent.  A 2012/13-as év fordulóján ennek nagyrésze, a házipénztárban levő összeg 10 

eft alatti összeg kivételével, mind  a folyószámlánkon volt (2013. január 2-i állapot). A tavalyi 

jelentős mértékben emelkedett és igen magasnak mondható bankköltségeink 78 eft-ot tett ki, a 

könyvelési költségünk pedig (melyben a 2011-es évi átmeneti pénzhiányunk miatt kifizetetlen előző 

évi díj is bennfoglaltatik) 85 eft volt. Mindössze 15 eft-ot költöttünk internetes megjelenésünkre 

(egyévi domén regisztráció díja), és 69 ezer forintot különféle egyéb költségekre (postázás, 

jubilánsok megajándékozása, a Bér Andor vándordíjhoz kifogyott Zsolnai ajándéktárgyak pótlása, 

tagdíjbélyeg készíttetés, stb.) Ezek tételes kimutatását egy áttekintésre alkalmas Excel táblázatban 

a közgyűlést megelőzően betekintésre az ellenőrünk rendelkezésére bocsátottam. 
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b) Bevételek 

A pénzügyi helyzetünknek ezt 

változatlanságát a következők tett

1. a többévi elmaradt tagd

befizetése pótlása (762 Eft); 

2. a Gervay alapítványtól kapott t

3. eddig elfekvő készleteink −

Itt említendő meg, hogy eln

tolmácsolását, internetes tárhely

postázási költségét is (a 11/1 

térítés nélkül vesznek részt, honlapunk gondoz

Ezek nélkül pénzügyi helyzetü

Készletek 

2012. évi induló készletünk az elfekv

áron elméletileg 2,59 millió 

melynek induló számbavétele 

terhet jelentett. 

2012-ben ezt a mennyiséget 

nak jó PR-t jelentő karácsonyi aj

sikerült leszorítani. Ami a tavalyi 

eladható, az azonban ennél m

emlékív, és 278 db fémplakett, ami 

tehát 442 eft-tal csökkent. 

Ezen felül nincs értékelve, mert gyakorlatilag 

továbbá nem eladási céllal kezelt 943 darab tov

és emlékív tőpéldányok, kéziratok, a v

felesleg felszámolásara vannak folyamatban lev

számolni. A készletekről vezetett Excel t

Összegzés 

A Mafitt tavalyi gazdálkodása a magas egyszeri 

gazdasági helyzetünk jelenleg stabil. A bankk

ezer forintos tartalékunk van. Az idei 

tavalyi szintnél lényegesen alacsonyabb

költségeit — beleszámítva a Gervay alap

támogatást — bőven fedezni fogj

különösen ha készleteink érté
arra is szükség lesz, lehetőség
valamint hogy az örvendetesne

jelenjünk meg. Ennek viteléhez

„kétfős személyzet” további, az 

 

Budapest, 2013.05.05 

Készítette:  

ági beszámoló a Mafitt 2012. évi gazdálkodásáról

2 / 2 

nknek ezt — az imént felsorolt tavalyi jelentős költségeink ellen

k tették lehetővé: 

vi elmaradt tagdíjak többszöri kérésünkre tagjaink részéről val

l kapott támogatás (400 Eft) és  

− túlnyomó részt a  MABÉOSZ cserenapjain való −

meg, hogy elnökünk cége, a Gamax szponzorálta a nemzetk

rhelyünket és eddig két alkalommal a Philatelica tavaly felmer

t is (a 11/1 és a 12/2 szám). A Philatelica előállításában a szak

zt, honlapunk gondozását pedig „társadalmi munkában

ünk sok százezer forinttal lenne rosszabb a jelenlegin

az elfekvő,  gyakorlatilag értéktelen készletek lesz

 forintra volt értékelhető. Ez mintegy 10.600 kü
tele és kezelése értékükhöz képest aránytalanul és indokolatlanul magas 

get a darabszámot tekintve kisebb mértékben értékes

csonyi ajándékakciónkkal egy kezelhetőbb mértékre, mintegy 7.500 darabra 

tani. Ami a tavalyi értékesített mennyiségeket figyelembe vé
l még mindig lényegesen kevesebb: 259 darab k

mplakett, ami összesen 2.167 eft-ra értékelhető. Készleteink elm

kelve, mert gyakorlatilag értéktelen 1.234 darab könyv. 3,887 darab eml

llal kezelt 943 darab további tárgy (nagyrészt tagdíjbélyegek, k

ziratok, a vándordíj és ajándéktárgy, iratok és vide

sara vannak folyamatban levő elképzeléseink, amiről jö
l vezetett Excel táblát szintén ellenőrünk rendelkezésére bocs

sa a magas egyszeri és szimpóziumi kiadásaink ellen

nk jelenleg stabil. A bankköltségek csökkenthetősége révé
kunk van. Az idei évben a tagdíjbevételek normális medr

nyegesen alacsonyabbak lesznek, de az ügyvitel és a Philatelica el

tva a Gervay alapítvány részéről idén ehhez idén is v

ven fedezni fogják és így pénzügyi helyzetünk kisebb mérté
ékesítését sikerül a tavalyihoz hasonló szinten tartani. Ehhez azonban 

gükkel élve tagjaink támogassák az SZJA 1%-val a Gervay alap

rvendetesnek szaporodó filatéliai rendezvényeken is é
hez azonban nem lesz elég az eddigi belőlem és B

bbi, az értékesítési munkát vállaló segítők jelentkezésé
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